

DHOFAR INSURANCE COMPANY (S.A.O.G)

C.R.No.:1318977

Head Office:Post Box:1002,Ruwi,Postal Code:112,MBD Area, Sultanate Of Oman

Tel:24705305 (9 lines) Fax:24793641

E-mail:dhofar@dhofarinsurance.com

Website:www.dhofarinsurance.com

Toll free: 80007777

WhatsApp number: 71998000



شركة ظفار للتأمين ش.م.ع.ع

س.ت: ١٣١٨٩٧٧

المكتب الرئيسي: ص.ب: ١٠٠٢ روي، الرمز البريدي: ١١٢، سلطنة عمان

هاتف: ٢٤٧٠٥٣٠٥ (خطوط) ، فاكس: ٢٤٧٩٣٦٤١

البريد الإلكتروني: dhofar@dhofarinsurance.com

الموقع الإلكتروني: www.dhofarinsurance.com

رقم الهاتف: ٧١٩٩٨٠٠٠

الخط المجاني: ٨٠٠٠٧٧٧٧

Dividend Distribution Policy	سياسة توزيع الأرباح
Introduction	المقدمة
<p>The objective of the dividend policy is to state the policies that govern distribution of a portion of net earnings of the Company in an optimum manner which results in payment of dividends as well as retention of earnings for reinvestment with the objective of maximizing the wealth of the shareholders.</p>	<p>تهدف سياسة توزيع الأرباح إلى بيان السياسات التي تحكم توزيع جزء من صافي أرباح الشركة بطريقة مثلى، بما يؤدي إلى توزيع الأرباح وكذلك الاحتفاظ بجزء منها لإعادة استثمارها، وذلك بهدف تعظيم ثروة المساهمين.</p>
Policy	السياسة
General Principles of the Company regarding distribution of dividend	المبادئ العامة للشركة بشأن توزيع الأرباح
<p>(a) Company shall follow a stable dividend policy.</p>	<p>(أ) تلتزم الشركة باتباع سياسة مستقرة لتوزيع الأرباح.</p>
<p>(b) Payment of dividend shall be recommended by the Board and shall be approved by shareholders. Dividend policy applies to both interim and final dividends.</p>	<p>(ب) يتم التوصية بتوزيع الأرباح من قبل مجلس الإدارة، ويخضع التوزيع لاعتماد المساهمين، وتسري سياسة توزيع الأرباح على كل من الأرباح الربعية والأرباح النهائية.</p>
<p>(c) The existing equity shares along with the new equity shares that might be issued in future will rank equally (pari - passu) for any rights to dividends that may be declared and paid in respect of any financial year.</p>	<p>(ج) تتمتع الأسهم القائمة حالياً، إلى جانب الأسهم الجديدة التي قد يتم إصدارها مستقبلاً، بحقوق متساوية في أي أرباح قد يتم إعلانها ودفعها عن أي سنة مالية.</p>
<p>(d) Dividends can be paid either in the form of cash dividend or in the form Bonus shares or in the form of mandatory convertible bonds as appropriate.</p>	<p>(د) يجوز توزيع الأرباح إما في صورة أرباح نقدية، أو أسهم مجانية، أو في صورة سندات إلزامية قابلة للتحويل، بحسب ما يكون مناسباً.</p>
<p>(e) Dividend can be paid only from the free reserves of the Company. Legal reserves cannot be utilized for the purpose of dividend payments.</p>	<p>(هـ) لا يجوز توزيع الأرباح إلا من الاحتياطيات الحرة للشركة، ولا يجوز استخدام الاحتياطيات القانونية لغرض توزيع الأرباح.</p>
<p>(f) Cash dividends can be paid only out of the Company's internal cash accruals and cannot be paid from borrowed funds.</p>	<p>(و) لا يجوز دفع الأرباح النقدية إلا من التدفقات النقدية الداخلية للشركة، ولا يجوز دفعها من الأموال المقترضة.</p>
<p>(g) Dividend shall be paid out of net profits of the Company for any financial year, subject to Company not having any carried forward losses at the end of such financial year and also subject to the free reserves of the Company do not reduce below zero after payment of such dividend.</p>	<p>(ز) يتم توزيع الأرباح من صافي أرباح الشركة عن أي سنة مالية، شريطة عدم وجود خسائر مرحلة على الشركة في نهاية تلك السنة المالية، وكذلك بشرط ألا تنخفض الاحتياطيات الحرة للشركة إلى ما دون الصفر بعد توزيع تلك الأرباح.</p>
<p>(h) The Board shall consider following factors while</p>	<p>(ح) يراعي مجلس الإدارة العوامل التالية عند التوصية بتوزيع</p>

7199 8000 80007777 Insuredhofar

dhofarinsurance dhofarinsurance.com

الفروع
BRANCHES



DHOFAR INSURANCE COMPANY (S.A.O.G)

C.R.No.:1318977

Head Office:Post Box:1002,Ruwi,Postal Code:112,MBD Area, Sultanate Of Oman

Tel:24705305 (9 lines) Fax:24793641

E-mail:dhofar@dhofarinsurance.com

Website:www.dhofarinsurance.com

Toll free: 80007777

WhatsApp number: 71998000



شركة ظفار للتأمين ش.م.ع.ع

س.ت: ١٣١٨٩٧٧

المكتب الرئيسي: ص.ب: ١٠٠٢ روي، الرمز البريدي: ١١٢، سلطنة عُمان

هاتف: ٢٤٧٠٥٣٠٥ (خطوط)، فاكس: ٢٤٧٩٣٦٤١

البريد الإلكتروني: dhofar@dhofarinsurance.com

الموقع الإلكتروني: www.dhofarinsurance.com

رقم الهاتف: ٧١٩٩٨٠٠٠

الخط المجاني: ٨٠٠٠٧٧٧٧

recommending dividend payment for any financial year:

- Provisions of the Insurance Law and the Commercial Company's law of the Sultanate of Oman.
- Provisions of the Articles of Association of the Company; and
- Covenants of the loan agreements entered or proposed to be entered by the Company.

(J) The Board may also consider following factors while recommending dividend payment for any financial year:

- Company's business prospects.
- Company's financial performance.
- Availability of free cash flows.
- Company's expansion plans; and
- Working capital requirements.

Criteria to be considered before recommending Dividend

Financial Criteria

- Financial performance of the Company for the year for which dividend is recommended.
- The financial statements pertaining to the financial year for which the Company is declaring a dividend should be free of any qualifications by the statutory auditors, which have an adverse bearing on the profit during that year. In case of any qualification to that effect, the net profit should be suitably adjusted while computing the dividend payout ratio.
- In case the profit for the relevant period includes any extra-ordinary profits/ income, the Board will use its discretion to decide prudent payout ratio.
- Solvency margin surplus must be maintained at least 35% of the required solvency.
- The dividend payout shall also consider the Solvency Position of the Company for the next financial year, as

الأرباح عن أي سنة مالية:

- أحكام قانون التأمين وقانون الشركات التجارية في سلطنة عُمان.
- أحكام النظام الأساسي للشركة.
- التعهدات الواردة في اتفاقيات القروض المبرمة أو المزمع إبرامها من قبل الشركة.

(ط) يجوز لمجلس الإدارة أيضاً مراعاة العوامل التالية عند التوصية بتوزيع الأرباح عن أي سنة مالية:

- الأفاق المستقبلية لأعمال الشركة.
- الأداء المالي للشركة
- توافر التدفقات النقدية الحرة.
- خطط التوسع الخاصة بالشركة.
- متطلبات رأس المال العامل.

المعايير التي يجب مراعاتها قبل التوصية بتوزيع الأرباح

المعايير المالية

- الأداء المالي للشركة عن السنة التي يُوصى بتوزيع الأرباح عنها.
- يجب أن تكون البيانات المالية المتعلقة بالسنة المالية التي تعلن الشركة عن توزيع أرباح بشأنها خالية من أي تحفظات صادرة عن المدققين القانونيين يكون لها تأثير سلبي على أرباح تلك السنة. وفي حال وجود أي تحفظ بهذا الشأن، يجب تعديل صافي الربح على النحو المناسب عند احتساب نسبة توزيع الأرباح.
- في حال تضمن الربح عن الفترة المعنية أي أرباح أو إيرادات غير عادية، يمارس مجلس الإدارة سلطته التقديرية لتحديد نسبة توزيع مناسبة.
- يجب الحفاظ على فائض هامش الملاءة بما لا يقل عن 35% من متطلبات الملاءة المطلوبة.
- يجب عند تحديد توزيع الأرباح مراعاة مركز الملاءة

7199 8000 80007777 Insuredhofar

dhofarinsurance dhofarinsurance.com

الفروع
BRANCHES



DHOFAR INSURANCE COMPANY (S.A.O.G)

C.R.No.:1318977

Head Office:Post Box:1002,Ruwi,Postal Code:112,MBD Area, Sultanate Of Oman

Tel:24705305 (9 lines) Fax:24793641

E-mail:dhofar@dhofarinsurance.com

Website:www.dhofarinsurance.com

Toll free: 80007777

WhatsApp number: 71998000



شركة ظفار للتأمين ش.م.ع.ع

س.ت: ١٣١٨٩٧٧

المكتب الرئيسي: ص.ب: ١٠٠٢ روي، الرمز البريدي: ١١٢، سلطنة عمان

هاتف: ٢٤٧٠٥٣٠٥ (خطوط) ، فاكس : ٢٤٧٩٣٦٤١

البريد الإلكتروني: dhofar@dhofarinsurance.com

الموقع الإلكتروني: www.dhofarinsurance.com

رقم الهاتف: ٧١٩٩٨٠٠٠

الخط المجاني: ٨٠٠٠٧٧٧٧

per the Business plan approved by the Board.

- Any future provision requirement, which may arise based on Accounting Standards, Regulatory changes to be considered.
- Any interim dividend paid.
- Tax implications if any on distribution of dividends.
- Corporate actions including mergers/demergers, acquisitions and additional investments including expansion plans and investment in subsidiaries/associates of the Company; and
- Such other factors and/or material events which the Company's Board may consider.

External Factors

- Shareholder expectations; and
- Macro-economic environment.

Per Share Basis

The dividend will be declared on a per share basis only.

Conflict in Policy

In the event of a conflict between this policy and the extant regulations, the regulations shall prevail.

Amendments / Modifications

To the extent any change/amendment is required in terms of any applicable law or change in regulations, the regulations would prevail over the policy and the provisions in the policy would be modified in due course to make it consistent with law. Such amended policy shall be placed before the Board for noting and necessary ratification.

المالية للشركة للسنة المالية التالية، وفقاً لخطة العمل المعتمدة من مجلس الإدارة.

- مراعاة أي متطلبات مخصصات مستقبلية قد تنشأ نتيجة لمعايير المحاسبة أو التغييرات التنظيمية.
- أي أرباح مرحلية تم توزيعها.
- الآثار الضريبية (إن وجدت) على توزيع الأرباح.
- الإجراءات المؤسسية، بما في ذلك الاندماجات أو الانقسامات، وعمليات الاستحواذ، والاستثمارات الإضافية، بما في ذلك خطط التوسع والاستثمار في الشركات التابعة أو الشقيقة للشركة؛ و
- أي عوامل أخرى و/أو أحداث جوهرية قد يراها مجلس إدارة الشركة.

العوامل الخارجية

- توقعات المساهمين، و
- البيئة الاقتصادية الكلية.

على أساس السهم الواحد

يتم إعلان توزيع الأرباح على أساس نصيب السهم الواحد فقط.

التعارض في السياسة

في حال وجود أي تعارض بين هذه السياسة واللوائح السارية، تسود اللوائح المعمول بها.

التعديلات / التغييرات

في حال تطلب الأمر إجراء أي تعديل أو تغيير وفقاً لأي قانون واجب التطبيق أو نتيجة لتغيير في اللوائح التنظيمية، تسود اللوائح على هذه السياسة، ويتم تعديل أحكام السياسة في الوقت المناسب بما يتوافق مع القانون. وتعرض السياسة المعدلة على مجلس الإدارة للإحاطة والتصديق اللازم.

7199 8000 80007777 Insuredhofar

dhofarinsurance dhofarinsurance.com

الفروع
BRANCHES

